
Referat af MR-møde d. 27. februar 2024 kl. 16.30

Tilstede: 
Janne Riis Peitersen, Karin Egmose , Benny Jørgensen, Hans Henrik Merrild, Dorthe Nielsen, 
Tommy Jensen, Kurt Karlsson, Kjeld Madsen, Annette Clausen, Claus Aagaard, Christine 
Wessel Fyhn (referent) 

Fraværende: 
Lisbeth Ritter, Stig Akselgaard, Torben Svejstrup, Ann K. Højstrup 

Dagsorden Kommentar Beslutning

1. Godkendelse af
dagsorden og udpegning 
af mødeleder

Godkendt Mødeleder:
Karin Egmose

2. Meddelelser Ingen

3. Beslutningspunkter

a) Konstituering af 
stedfortræder

Ikke mødt

b) Fremtidens granpynt Claus har forud for mødet 
fremsendt bilag således, at 
MR kan træffe beslutning 
om fremtidens granpynt.

Der skal tages stilling til, 
om kirkegården fremover 
skal anvende 
grandekorationer i stedet for
granpynt. I bilaget 

I løbet af 2024 orienteres 
gravstedsejere med årlig 
regning om påtænkt 
ændring fra granpynt til 
grandekoration med 
ikrafttrædelse fra 2025.

Legataftaler fortsætter 
uforandret, dog på net fra 
2025.



Dagsorden Kommentar Beslutning

fremføres flere argumenter 
for dette skift af både 
arbejdsmiljø- og 
klimamæssige årsager.

Der vil skulle sikres 
opbakning fra 
gravstedsejere, og der vil 
skulle sikres, at 
legatgravsteder fortsat får 
pyntet, som de har betalt 
for.

Disse ændringer skal også 
præsenteres i kirkebladet.

I løbet af 2024 
eksperimenteres med, 
hvordan dette skal 
implementeres. Det er for 
eksempel en god idé at vise 
nogle forskellige gravsteder,
som bliver pyntet på denne 
vis, så gravstedsejere kan se,
hvordan det kan se ud.

c) Elladevogn Elladevognen er igen hos 
mekaniker: Der er 
problemer med motor og 
hydraulik. Estimat: Det vil 
koste 30.000 ekskl. moms at
reparere. 

Mekanikers vurdering er, at 
dette ikke kan svare sig.

En ny elladevogn koster 
135.000 at indkøbe. 

Reserven i provstiudvalget 
skal ansøges om penge. 
Kirkegårdsudvalget tager 
sig af dette. 

d) Indkøb af sangbøger, 100
salmer, kirkesangbogen

60 højskolesangbøger bør 
der være i sognehusets sal. 

Der skal også være nok 
salmebøger i salen til 
konfirmandundervisningen, 
dvs. 40 stk.

Karin kontakter Knud for at 
spørge, hvor mange penge 
der er til indkøb.

e) Indkøb af glasplade til 
den gamle døbefont i 
sognehusets gang

Kjeld undersøger, hvor 
meget en glasplade koster at
få lavet. Glaspladen skal gå 
lidt ud over kanten. 
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f) Deltagelse i 
fællesannonce vedr. 
orienteringsmøde

14. maj er orienteringsmøde
om menighedsrådsvalg d. 
17. september.

Karin skriver til Joan, at vi 
gerne vil være med.

4. Nyt fra:

a) Aktivitetsudvalg Ny dato for møde skal 
findes.

b) Kirkegårdsudvalg Referat fra møder er 
udsendt. I første referat står,
at den samlede udgift til 
miljøstationer er 1400 kr. 
Fejl: Der skulle have stået 
14.000 kr.

c) Kirkeværge Der skal findes dato i april 
for syn i kirke, sognehus og 
på kirkegård.

Kjeld spørger Poul Erik, 
hvornår han kan. Et forslag 
kunne være d. 10. april.

d) Personale Annette: Klaver i sideskibet 
kan spille, men ikke særlig 
godt, fortæller Tine. Hvad 
skal der ske med klaveret? 
Det fylder i kirken, hvilket 
ikke er hensigtsmæssigt ved
meget store arrangementer 
eller handlinger.

Annette viste endvidere 
billeder af alteret uden dug, 
som det i nogle perioder har
fremstået. Skal vi få syet 
nye duge, eller skal alteret 
fremover stå uden?

Klaveret flyttes over i 
konfirmandstuen. Dét 
klaver, der står i 
konfirmandstuen, har ingen 
god klang.

Der skal sys nye alterduge, 
som lægges under den 
færdiglavede glasplade. 

e) Præster Intet
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f) Graver Intet

g) Eventuelt Kan diverse langelandske 
foreninger låne sognehuset 
til at holde møder? 
Rudkøbing Bymølle har fx i
et par år lånt huset til at 
afholde generalforsamling.  
Dette er rygtedes, så nu er 
der kommet flere 
forespørgsler.

Dette skal diskuteres 
yderligere på et kommende 
møde.

Næste møde: 19.03 2024


